
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 212 af 9. januar 2024 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Jeanette Rose Hansen 

  

1. februar 2024 
J.nr. 2024 - 736 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 212

Skatteudvalget 2023-24



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvor mange penge Spillemyndigheden bruger på kontrol af landba-

serede gevinstgivende spilleautomater? 

 

Svar 

Der opkræves i dag et gebyr pr. gevinstgivende spilleautomat for et kalenderår. Det fore-

slås i forslaget til lov om ændring af lov om spil (styrket indsats mod matchfixing, forbed-

rede sanktionsmuligheder, hjemmel til øget databehandling, ændrede gebyrer for spilleau-

tomater og diverse justeringer af spilområdet), som forventes fremsat ultimo januar, at 

der i stedet betales et gebyr efter en gebyrtrappe, hvor gebyret afhænger af tilladelsesinde-

haverens årlige afgiftspligtige spilleindtægt. 

 

Ved at ændre gebyret opnås en større fleksibilitet for en tilladelsesindehaver til at ændre 

spiludbuddet i løbet af et år, ligesom afregningen af gebyret bliver ensrettet med det øv-

rige liberaliserede marked. 

 

For så vidt angår besvarelsen af spørgsmålet, har jeg indhentet nedenstående bidrag fra 

Spillemyndigheden, som jeg kan henholde mig til. 

 

”Spillemyndigheden har i gennemsnit over de seneste 5 år årligt brugt ca. 17,9 mio. kr. på 

udstedelse af tilladelser og tilsyn med opstilling og drift af landbaserede gevinstgivende 

spilleautomater.” 
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